
CO2 liga – 4. mise – Zasaďme se o změnu 
 

Máme tady poslední závěrečnou misi CO2 ligy! Čekaly na vás úkoly, ve kterých 

jsme využili vše, co jsme se naučili: jak se posouváme společně v misi kupředu, ke 

stále větším možnostem našeho vlivu, dostáváme se k nevyhnutelnému. A to zjistit, 

jak je na tom naše obec s realizací nebo plány pro klimaticky zaměřené akce 

a opatření.  

Zatelefonovali jsme pracovnici Magistrátu města Opavy, která má na starost EVVO 

a poprosili ji o schůzku. Ta nás odkázala na náměstka primátora, pana Ing. Michala 

Jedličku, který se zabývá životním prostředím. Byl velmi ochotný, slíbil návštěvu 

přímo ve škole. 

Otázky jsme sepisovali společně, pomohly nám i otázky, které byly povinné z CO2 

ligy, chtěli jsme se dovědět hlavně informace, které jsou nám blízké: jak vypadají 

školy a uhlíkové stopy, co se plánuje s dopravou, cyklostezkami, jaké plány má 

město s nově koupenou budovou Bredy (největšího obchoďáku 30. let 20. století, 

který již 20 let chátrá) apod. Otázky jsme sepsali a poslali panu náměstkovi. Při 

malém občerstvení se diskuze protáhla, ale byla velmi zajímavá. Mezi zajímavé 

informace patřily plány vyzkoušet na několika školách sběr a odvoz gastroodpadu, ze 

kterého by se měl vyrábět bioplyn, plán na postavení zkušebních solárních panelů na 

střechy 3 škol, nákupy dalších autobusů MHD na CNG, sdílené teplo mezi školou a 

sídlištěm v okolí a další. 

J. Kubáč, který pokládal otázky, se vyjádřil takto: "Rozhovor se mně vedl velice 

dobře. Pan Jedlička byl velice příjemný, naprosto připraven na každou otázku, věděl, 

o čem mluví. Vše si uměl obhájit, šlo opravdu vidět, že svou práci dělá pro lidi, aby 

jim zlepšil život. Mně osobně tento rozhovor opravdu hodně dal a ujistil jsem se, že 

na magistrátu je někdo, komu opravdu zaleží na Opavě a přírodě." 

Druhý úkol mise – napsat své pocity členům vlády jsme vynechali. Někdo měl málo 

času, jiný si prostě netroufl, někomu se nechtělo. 

Na konci nás čekala reflexe celého osmiměsíčního snažení. Co nám projekt přinesl? 

Měl pro nás význam a dal nám nějaký nový směr? Hodně nás bylo překvapených, 

kam jsme se až dostali. A proto, oficiální konec není koncem pro nás. Čeká nás 

nabídka exkurze v technických službách nebo dopravním podniku a hlavně – asi i to 

málo, co může každý z nás udělat, se počítá. Protože když nás bude hodně, dokážeme 

velké věci.  

Při dočtení jedné knížky si vybavuji citát: „Miř se svými sny k Měsíci. Když náhodou 

nevyjdou, ocitneš se mezi hvězdami 😊.“ 

Jana Čmelíková a žáci IX. B 

Ukázky žákovských prací a zveřejněný článek v novinách 
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